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Говор предсједавајућег Комисије за остваривање равноправности 

полова Представничког дома Парламентарне скупштине Босне и 

Херцеговине Мирсада Исаковића на тематској сједници Комисије за 

остваривање равноправности полова „Учешће жена у политици – 

изазови и прилике” 

 

Сарајево, 29. новембар 2016.  

 

"Поштоване даме и господо, учеснице и учесници Тематске сједнице 

Комисије за остваривање  равноправности сполова  Представничког дома 

Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине „Учешће жена у политици – 

изазови и прилике”, у име чланица и чланова Комисије, те партнера: Агенције 

за равноправност сполова БиХ и Мисије ОСЦЕ-а, желим вам добар дан и 

добро дошли. 

  

Задовољство ми је што су са нама представници и представнице 

парламентарних комисија, гендер институција, Централне изборне комисије 

БиХ, медјународних организација и амбасада, те већег броја невладиних 

организација које сматрам нашим партнерима на пољу родне 

равноправности.  

 

Намјера нам је да данас представимо Резолуцију Парламентарне скупштине 

Вијећа Европе о процјени утицаја мјера за побољшање  заступљености жена 

у политици, усвојену 21. априла ове године. 

Комисија сматра резолуцију важним документом које земље чланице ове 

медјународне организације требају имплементирати у своје законодавство, 

како би се повећао број жена у политичком животу и самим тим појачао и 

њихов утицај у законодавној и извршној власти. 

Овај документ требамо користити и као аргумент у нашим настојањима да 

кроз измјену законодавства и кроз друге мјере остваримо напредак у овој 

области. 

 

Данашњу сједницу ћемо искористити и да представимо Извјештај о успјеху 

кандидаткиња на локалним изборима 2016. године, како бисмо констатирали 



2 
 

да ли су мјере које смо у посљедње четри године подузимали донијеле 

одредјени напредак у заступљености жена на локалном нивоу власти. 

 

Разлоге због чега, и поред свих предузетих активности, не успијевамо 

постићи већи напредак у равноправном учешћу жена и мушкараца у 

политичком животу Босне и Херцеговине и који су вишезначни не бих сада 

износио, пошто су пуно пута истражени и анализирани и више мање сви их 

знамо. 

Тај проценат се креће око 20%, зависно од нивоа законодавне власти и, по 

правилу опада како идемо према нижем нивоу власти. 

 

За мене и остале у Комисији је најважније како даље и како ми можемо у 

оквиру својих надлежности допринијети да се слика почне мијењати. 

Могу вам рећи да је ова комисија, како у садашњем, тако и у предходним 

мандатима често имала на дневном реду ово питање. 

То смо чинили разматрајући имплементацију државних стратегија. 

Ту прије свега мислим на Гендер акциони план, Акциони план за проведбу 

Резолуције УН-а: Жена, мир и сигурност али и проведбу препорука UN 

комитета за SIDOU. 

Наведени документи предвидјају цијели низ мјера и активности и бројне 

актере, што би у коначници довело до значајније парципације жена у 

политичком животу и приближавању жељеном проценту од најмање 40% , 

како је то прописано Законом о равноправности сполова у БиХ. 

Кад је у питању хармонизација закона са Законом о равноправности сполова 

у БиХ, дакле наша надлежност, наше је мишљење да је неопходно донијети 

нови  закон о политичким странкама којим би се странке обавезале да у 

статутима утврде начело и механизме равноправне заступљености сполова у 

страначким тијелима и на изборним листама. Ова препорука је упућена 

Вијећу министара БиХ али за сада није реализирана. 

 

Надаље, усклађивање закона на свим нивоима власти БиХ са Законом о 

равноправности сполова у БиХ, те успостава механизама за повећање броја 

жена у законодавној и извршној власти кроз измјене изборног и 

законодавства којим се регулира успостава тијела извршне власти је само 
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дјелимично реализирана измјеном Изборног закона БиХ 2013. године који је 

обавезна квота на изборним листама повећана са 33 на 40%. 

Напомињем да је наша комисија у јуну ове године израдила и у 

парламентарну процедуру упутила приједлог за измјену Изборног закона БиХ 

којим смо предложили паритет на изборним листама за кандидаткиње и 

кандидате уз наизмјенично наводјење. Такодјер смо у приједлогу за измјену 

Закона о Вијећу министара БиХ предложили одредбу према којој би у саставу 

Вијећа министара морало бити заступљено најмање 40 % оба спола. 

 

Дакле иако смо ове приједлоге темељили на одговарајућим одредбама 

Закона о равноправности сполова, наш приједлог није изгласан у 

Представничком дому, чак је постојала опасност да се укине садашња 

одредба о обавезном распореду кандидата на изборним листама, што би био 

велики корак уназад. 

 

Желим вјеровати да ћемо до краја нашег мандата приједлоге ових закона 

поново упутити на усвајање, овај пут успјешно, а у прилог нам иде и 

Резолуција Парламентарне скупштине Вијећа Европе о процјени утицаја 

мјера за побољшање  заступљености жена у политици, која од земаља 

чланица тражи потпуни паритет у политичком представљању. 

 

Једна од наших ранијих препорука упућена је и Регулаторној агенцији за 

комуникације БиХ о уредјивању и контроли медијског представљања 

кандидата за вријеме изборних кампања и Централној изборној комисији 

БиХ да упозорава политичке странке на обавезе које се односе на 

равноправну заступљеност сполова приликом избора кандидата за Вијеће 

министара БиХ и то ће бити предмет посебне анализе. 

 

И за крај, моја оцјена је да, иако према параметру политичке партиципације 

жена нисмо на зачељу, никако не можемо бити задовољни и требамо упорно 

радити на досљедњој реализацији мјера предвидјених у стратешким 

документима, како би се слика почела мијењати. 
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Вјерујем да ћемо на основу овога што сам изнио, те информација које ћемо 

чути током сједнице и дискусије која ће услиједити утврдити приједлоге за 

које ћемо се сви на свом пољу рада залагати, како бисмо постигли напредак 

који нам је неопходан на путу реализације принципа пуне равноправности 

сполова у Босни и Херцеговини.  

 

Хвала!" 


